
 
Zápis č. 4/2009 (38) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 16. 3. 2009 

 

Přítomni:   Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D., Ing. Miroslav Matýsek, Ph.D., doc. Ing. 
Martin Sysel Ph.D., Ing. Pavel Navrátil, Ph.D., Ing. Milan Navrátil, Ph.D., Ing. 
Jiří Vojtěšek, Ph.D., Ing. Vladimír Gerlich , Bc. Ludmila Novotná, Bc. Ondřej 
Vrzal, Petr Peroutka (celkem 10 členů AS ) 

Hosté: prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc., Eva Navrátilová, Ing. Martin Pospíšilík,  

Program: 
1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Projednání návrhu směrnice děkana „Pravidla, studijní podmínky a povinnosti 
studenta doktorského studijního programu na FAI UTB ve Zlíně“. 

4. Projednání návrhu Směrnice o uznávání části studia v zahraničí v rámci programu 
LLP/Erasmus. 

5. Projednání návrhu Zprávy o hospodaření FAI za rok 2008.  

6. Zřízení komisí AS FAI. 

7. Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol.  

8. Různé.  

Předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov zahájil jednání AS FAI a přivítal pana děkana a další 
hosty.  

ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  
Zápis z minulého zasedání AS FAI bez připomínek.  

Ze zápisu AS UTB: 

Dr. Chramcov informoval o: 

• připravované změně statutu UTB (zvýšení poplatků za další a delší studium, 
Univerzitní knihovna UTB bude samostatnou součástí UTB) 

• schválení Rozpočtu UTB na rok 2009 

• připojení se AS UTB k Hradeckém prohlášení, které se vztahuje ke způsobu přípravy 
Bílé knihy terciárního vzdělávání (více k tomuto problému bude objasněno v bodě č. 7 a 
8 tohoto zápisu) 

• ocenění nejlepšího sportovce města Zlína v roce 2008  -  Ing. Michal Smola, student 
DSP na FAI.  

ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

bez informací 
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ad 3) Projednání návrhu směrnice děkana "Pravidla, studijní podmínky a povinnosti 
studenta doktorského studijního programu na FAI UTB ve Zlíně“  

Návrh této směrnice upřesňuje podmínky studia studentů v DSP. Tato směrnice se přímo dotýká 
Studijního a zkušebního řádu UTB a Směrnice doplňující studijní a zkušební řád FAI. Původní 
návrh směrnice, který byl projednán na kolegiu děkana, byl na návrh předsedy AS FAI upraven 
do verze s odvoláním na články nadřazeného předpisu (SZŘ UTB).  

Dne 26. 2. 2009 proběhla schůzka vedení fakulty se studenty DSP a jejich školiteli, na které byli 
studenti DSP seznámeni s návrhem této směrnice. Na základě zmíněné schůzky přišel na adresu 
AS FAI e-mail studenta Ing. Martina Pospíšilíka (přítomen jednání AS FAI), ve kterém je vyjádřen 
nesouhlas s některými navrhovanými opatřeními ve směrnici a další připomínky.  

Tento dopis byl přeposlán všem členům AS FAI. Dr. Chramcov na základě tohoto dopisu vyzval 
zástupce studentů DSP o zaslání konkrétních připomínek k předložené směrnici a zejména o 
zaslání návrhu řešení těchto opatření ze strany studentů DSP. Tyto připomínky a návrhy byly 
taktéž rozeslány členům AS FAI. 

Při zasedání předseda AS FAI seznámil přítomné se všemi důležitými materiály k tomuto bodu. 
Dále předseda AS FAI předal slovo zástupci studentů v AS FAI Ing. Gerlichovi. Ten se vyjádřil v 
tom smyslu, že směrnice studenty omezuje, ale nezaručuje lepší výsledky studentů a určitým 
způsobem je zbytečná, protože nahrazuje kreditový systém, který přesně stanovuje počet kreditů 
k postoupení do dalšího ročníku DSP, zajišťuje aktivitu studentů a v AS FAI již byl schválen. K 
monitorování docházky studenti navrhují místo elektronickému snímání bodů z otisků prstů 
použití stávajících čipových karet, které je možno použít ve všech budovách UTB. Tento systém 
by měl taktéž umožňovat kontrolu přítomnosti on-line. K tomuto návrhu se vyjádřil doc. Sysel, 
podle kterého by použití tohoto systému neměl komplikovat žádný technický problém. Dalším 
diskutovaným bodem směrnice bylo komplikované stanovení počtu hodin, které musí student v 
týdnu "odpracovat".  

Po dlouhé diskusi byl stanoven tento postup dalšího projednávání:  

• doc. Sysel prověří možnosti využití stávajících čteček v budovách UTB k monitorování 
docházky v návaznosti na kontrolu přítomnosti on-line  

• dne 26. 3. 2009 v 10 hodin proběhne zasedání Legislativní komise, která tento návrh 
znovu projedná, tomuto jednání jsou zváni i zástupci studentů DSP popřípadě školitelé 

• proděkan Sysala zjednoduší a ujasní stanovení počtu odpracovaných hodin. 

 

ad 4) Projednání návrhu Směrnice o uznávání části studia v zahraničí v rámci programu 
LLP/Erasmus  

Předseda AS FAI upozornil, že tato směrnice se vztahuje ke Směrnici rektora 8/2008 „Studium a 
stáže v zahraničí“ a odkazuje se na vnitřní normy a směrnice jednotlivých fakult. Návrh směrnice 
připravil proděkan Prokop, který nemohl být jednání AS FAI přítomen. 
Dr. Chramcov upozornil na absenci kriteria týkajícího se jazykových schopností uchazečů o výjezd 
do zahraničí a nutnosti sjednání cestovního pojištění před vycestováním. Doc. Sysel navrhuje 
projednat otázky týkající se vypisování výběrových řízení, termínů uzavření výběrového jednání, 
rozhodování o výběru studovaných předmětů, dosažení chybějících kreditů a dalších sporných 
bodů na zasedání Legislativní komise.  
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ad 5) Projednání návrhu Zprávy o hospodaření FAI za rok 2008. 

Tajemnice FAI E. Navrátilová seznámila členy AS FAI s předkládaným návrhem. Osvětlila 
označení jednotlivých činností fakulty a finanční příjmy na tyto činnosti. Dále zodpověděla na 
otázky členů AS FAI. Doc. Sysel poukázal na drobné nedostatky v zaokrouhlování. Další 
připomínky byly formálního charakteru. Návrh Zprávy o hospodaření bude podrobně 
projednán na zasedání Ekonomické komise dne 19. 3. 2009.  

ad 6) Zřízení komisí AS FAI. 

Mezi stálé komise AS FAI patří Ekonomická komise a Legislativní komise. Dr. Chramcov osvětlil 
novým členům AS FAI důvod zřizování komisí a náplň jejich činnosti. O členství v LK mají 
zájem: Dr. Navrátil Milan, Dr. Navrátil Pavel, Ing. Vladimír Gerlich, Peroutka Petr a Bc. Vrzal Ondřej. 
K práci v EK se přihlásili: doc. Sysel, Dr. Matýsek, Dr. Vojtěšek a Bc. Novotná. Předseda AS FAI Dr. 
Chramcov bude koordinovat práci obou komisí a bude stálým účastníkem obou komisí.  

Návrh usnesení AS FAI  38/1 
AS FAI zřídil dvě stálé komise ve složení:  
Legislativní komise: Dr. Navrátil Milan, Dr. Navrátil Pavel, Ing. Vladimír Gerlich, Peroutka Petr, Bc. Vrzal 
Ondřej. Ekonomická komise: doc. Sysel, Dr. Matýsek, Dr. Vojtěšek, Bc. Novotná.  

Hlasování 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 38/1 
AS FAI zřídil dvě stálé komise ve složení:  
Legislativní komise: Dr. Navrátil Milan, Dr. Navrátil Pavel, Ing. Vladimír Gerlich, Peroutka Petr, Bc. Vrzal 
Ondřej. Ekonomická komise: doc. Sysel, Dr. Matýsek, Dr. Vojtěšek, Bc. Novotná.  

Z průběhu dnešního zasedání AS FAI vyplynula nutnost svolání zasedání Legislativní i 
Ekonomické komise. Termíny zasedání jsou závislé na navrhovatelích směrnic. Po dohodě s 
proděkanem Sysalou zasedne LK dne 26. 3. 2009 v 10 hod., EK zasedne po dohodě s tajemnicí FAI 
předběžně dne 19. 3. 2009 v 9 hodin. Předseda AS FAI zašle členům jednotlivých komisí 
pozvánku. 

Byla otevřena otázka týkající se termínů zasedání AS FAI. Členům z řad studentů vyhovuje lépe 
termín pondělí ve 14. 00 hod. 

ad 7) Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol. 

Následníkem prof. Balátě v Radě vysokých škol se stal Dr. Matýsek. Dr. Matýsek osvětlil členům AS 
FAI složení RVŠ a frekvenci zasedání RVŠ. Dále nastínil nejdůležitější body zasedání a to:  

• Z loňského roku zůstalo v rozpočtu MŠMT 650 mil. korun. Prozatím není jasné, k 
jakému účelu se finance použijí. 

• Vláda zablokovala pro letošní rok pro školství 615 mil. korun. Není jasné, zda finance 
budou uvolněny. 

• Na ustavujícím zasedání RVŠ byl zvolen staronovým předsedou RVŠ prof. Haasz a 
předsednictvo RVŠ. Prof. Haasz vyzval členy RVŠ k interpelaci proti blokování peněz 
pro školství a dále proti některým bodům v Bílé knize terciárního vzdělávání. Interpelace 
v RVŠ nebyla odhlasována.  
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• Předsednictvo RVŠ vydalo prohlášení ke sporným bodům v Bílé knize. Návrh věcného 
záměru nového vysokoškolského zákona, který vychází z Bílé knihy, je k dispozici na 
internetových stránkách MŠMT. Dne 26. 3. 2009 zasedne předsednictvo RVŠ, které bude 
projednávat návrhy změn připravovaného zákona. Připomínky ke zmiňovanému 
dokumentu lze zasílat předsedkyni AS UTB Ing. A. Macháčkové, která bude přítomna 
tomuto zasedání předsednictva RVŠ. 

ad 8) Různé 

• Dr. Chramcov navázal na příspěvek Dr. Matýska týkající se Bílé knihy terciárního vzdělávání. 
Připomenul, že tento materiál tvoří podklad pro nový vysokoškolský zákon a byl 
projednán vládou ČR a je volně dostupný na www stránkách MŠMT. Informoval, že AS 
UTB se připojil k Hradeckému prohlášení (dostupné na www.provzdělanost.cz) a vyzval 
členy AS FAI, aby si věcný záměr zákona o terciárním vzdělávání prostudovali a 
případné připomínky zaslali na jeho adresu nebo na adresu Ing. Macháčkové.  

• Dr. Chramcov vyzval členy AS FAI z řad studentů k ověření a případnému doplnění čísel 
jejich bankovních spojení pro bezproblémové zasílání stipendií za členství v AS FAI. 

• Dr. Chramcov dále informoval o tom, že na stránky AS FAI přichází anonymní připomínky 
a zdůraznil, že anonymy se AS FAI zabývat nebude. Studenti mohou své námitky a 
připomínky sdělit AS FAI přes zástupce z řad studentů nebo i e-mailem. Připomínky 
musí být podepsané. 

• Dr. Chramcov informoval, že Univerzitní knihovna požádala o 2 licence SW Matlab pro 
studenty FAI, které budou uvolněny.  

• Bc. Vrzal se dotazoval na celouniverzitní licence SW Mathematica (jsou zakoupeny a měly 
by být již instalovány) a zda je možné celouniverzitně nainstalovat Visual studio. Doc. 
Sysel upozornil na to, že tento SW je dostupný pouze studentům FAI. Bude k dispozici v 
areálové studovně na U5. Do univerzitní knihovny nainstalován nebude, došlo by k 
porušení lic. ujednání. 

• Dr. Matýsek upozornil, že pokud mají studenti jakýkoliv problém s vyučujícím, je vhodné, 
aby sepsali daný problém a podepsalo se pod něj více studentů. První instance, u které se 
podobné problémy řeší, je proděkan pro studium. 

 

Příští řádné zasedání AS FAI se uskuteční v pondělí 6. dubna 2009 ve 14:00 hod. v zasedací 
místnosti A203 v budově U5 na Jižních Svazích. 

 
 
Ve Zlíně dne 23. 3. 2009 
Zapsala: Monika Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D 

 
 
 
 

 
        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 


